
 
КИЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА VІII СКЛИКАННЯ 

постійна комісія з питань екології, природокористування, мисливства, водних 

ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій 

 
                                                                                              01196, м. Київ – 196, пл. Лесі Українки, 1                     

 

ПРОТОКОЛ № 4 

 

Хол малої сесійної зали         «17» травня 2023 року 

                                                      14.30 

Присутні: 

Голова постійної комісії: Титикало Роман Сергійович – присутній. 

Заступник голови комісії: Москаленко Юліан Олександрович – присутній (в 

режимі відеоконференції). 

Секретар постійної комісії: Савчук Юрій Степанович – присутній (в режимі 

відеоконференції). 

Члени постійної комісії: 

Колодій Олександр Миколайович – присутній (в режимі відеоконференції); 

Мепарішвілі Хвича Нодарович - присутній; 

Горковенко Володимир Валентинович – присутній. 

Запрошені: 

Семенова Тетяна Миколаївна – заступник голови Київської обласної ради; 

Ткаліч Ганна Іванівна – директор департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної державної (військової) адміністрації; 

Даценко Олександр Олександрович – директор департаменту фінансів Київської 

обласної державної (військової) адміністрації; 

Катаєв Костянтин Петрович – директор департаменту цивільного захисту, оборони 

та взаємодії з правоохоронними органами Київської обласної державної (військової) 

адміністрації; 

Шкуро Алла Миколаївна – депутат Київської обласної ради; 

Кріпак Андрій Петрович – депутат Київської обласної ради VIII скликання; 

Комісаров Максим Григорович – представник ГУ ДСНС України у Київській 

області; 

Котирло Лілія Василівна – мешканка с. Крюківщина; 

Карнаух Вікторія Петрівна – в.о. директора КУ КОР «Рекультивація»; 

Цяпенко Євген – журналіст «Київський регіон»; 

Шуба Олександр Миколайович –  представник територіальної громади смт 

Баришівка Броварського району Київської області;  

Запрошені згідно з переліком доповідачів порядку денного. 



2 

 

Вступне слово голови постійної комісії з екології, природокористування, 

мисливства, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших 

надзвичайних ситуацій. 

За наявності кворуму є підстави почати засідання постійної комісії. 

Голова постійної комісії проінформував, що згідно статті 31 пункту 12 

Регламенту Київської обласної ради  (зі змінами від 12.05.2022) передбачена участь 

у засіданні Постійної комісії Київської обласної ради  в режимі відеоконференції або 

аудіоконференції. 

Голова комісії ознайомив всіх присутніх з проєктом порядку денного. 

 

      Порядок денний. 

 

 1. Про розгляд інформації щодо виконання Програми охорони довкілля та 

раціонального використання природних ресурсів Київської області на 2023-2026 

роки, за перший квартал 2023 року. 

Доповідач: Ткаліч Ганна Іванівна – директор  департаменту екології та 

природних ресурсів Київської обласної державної адміністрації (Київської 

обласної військової адміністрації). 

 2. Про розгляд інформації щодо виконання Програми державного моніторингу у 

галузі охорони атмосферного повітря зони «Київська» на 2021-2025 роки, за перший 

квартал 2023 року. 

Доповідач: Ткаліч Ганна Іванівна – директор  департаменту екології та 

природних ресурсів Київської обласної державної адміністрації (Київської 

обласної військової адміністрації). 

 3.  Про розгляд інформації щодо виконання Обласної цільової програми захисту 

населення і територій від надзвичайних ситуацій техногенного та природного 

характеру на 2018-2023 роки за перший квартал 2023 року. 

Доповідач:  – Костянтин Павлович Катаєв -  директор  департаменту 

цивільного захисту, оборони та взаємодії з правоохоронними органами Київської 

обласної державної адміністрації (Київської обласної військової адміністрації). 

 4. Про розгляд проєкту рішення «Про оголошення територій та об’єктів 

природно-заповідного фонду місцевого значення на території Київської області. 

Ткаліч Ганна Іванівна – директор  департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної державної адміністрації (Київської обласної військової 

адміністрації). 

 5. Про розгляд інформації щодо виконання Обласної цільової програми розвитку 

водного господарства та екологічного оздоровлення басейну річки Дніпро на  2022-

2029 роки, за перший квартал 2023 року. 

Доповідач: Представник БУВР середнього Дніпра. 

 6. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про звіт Тимчасової 

контрольної комісії Київської обласної ради з питань розбудови регіональної  

мережі підрозділів місцевої та добровільної пожежної охорони Київської області». 
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Доповідачі: Шкуро Алла  Миколаївна - голова ТКК, депутат Київської обласної 

ради VIII скликання; представник ГУ ДСНС в Київської області; Костянтин 

Павлович Катаєв - директор  департаменту цивільного захисту, оборони та 

взаємодії з правоохоронними органами Київської обласної державної 

адміністрації (Київської обласної військової адміністрації); голова постійної 

комісії. 

 7. Про розгляд звернення Ореховського М.Л. щодо порушення права на безпечне 

для життя і здоров’я довкілля внаслідок незаконного зливання нечистот КП «Хотів» 

на території Феодосіївської ТГ Обухівського району Київської області. 

 Доповідач: Голова постійної комісії, заявник. 

 8. Про розгляд звернення гр. Мандзяк Н. щодо діяльності полів фільтрації, які 

знаходяться на території с. Хотів Обухівського району Київської області (на 

ділянках за кадастровими номерами: 3222487201:01:011:0099, 

3222487201:01:011:0127). 

             Доповідач: Голова постійної комісії, заявник. 

 9. Про розгляд листа Київської обласної військової адміністрації щодо 

визначення переліку територій та об’єктів природно-заповідного фонду для 

розробки проєктів землеустрою. 

Доповідач: Голова постійної комісії, Ткаліч Ганна Іванівна – директор  

департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації (Київської обласної військової адміністрації). 

 10. Про розгляд звернення представництва OU SYNGAS, ESTONIA в Україні 

щодо пропозиції у сфері управління і поводження з твердими побутовими відходами 

(технологія, фінансування, будівництво комплексів з переробки ТПВ).  

   Доповідач: Представник Воробей В. 

 11. Про розгляд звернення відокремленого підрозділу «Форест контроль» ГО 

«Всеукраїнська організація «Авто Євро Сила» щодо вжиття невідкладних заходів 

реагування для запобігання забруднення річки Буча та озера між Бучею та Ірпінем 

каналізаційними та іншими стоками. 

   Доповідач: Голова постійної комісії, заявники. 

 12. Про розгляд звернення Департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної військової адміністрації на підставі звернення Комунальної 

установи Київської обласної ради «Рекультивація» щодо внесення змін до Програми 

охорона довкілля та раціонального використання природних ресурсів Київської 

області на 2023-2026 роки». 

Доповідач: Голова постійної комісії; депутат Київської обласної ради VIII 

скликання Кріпак Андрій Петрович; Ткаліч Ганна Іванівна – директор  

департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації (Київської обласної військової адміністрації). 

 13. Про розгляд звернення Котирло Лілії щодо порушень у сфері земельного та 

екологічного законодавства на території об’єкту природно – заповідного фонду та 

водному об’єкті – річці Сіверка в Бучанському районі Київської області с. 

Крюківщина. 
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Доповідач: Голова постійної комісії; Лілія Котирло; депутат Київської обласної 

ради VIII скликання Кріпак Андрій Петрович. 

 14. Про розгляд колективного звернення членів Києво – Святошинської районної 

ради мисливців і рибалок Київської обласної ради УТМР щодо позиції стосовно 

непогодження та реалізації об’єктів природно-заповідного фонду заплави річки 

Ірпінь та її притоків, як таких, що призведуть до однозначно прогнозованих 

негативних наслідків, на думку заявників. 

Доповідач: Заявники, департамент екології та природних ресурсів КОВА, Голова 

постійної комісії. 

 15. Про розгляд звернення Івано - Франківської обласної ради щодо 

недопущення розгляду проєкту Закону України «Про особливості управління 

об’єктами державної власності в лісовій галузі та порядок утворення та діяльності 

спеціалізованого державного лісогосподарського акціонерного товариства «Ліси 

України». 

   Доповідач: Голова постійної комісії. 

 16. Про розгляд звернення гр. Березового В.Р. про порушення екологічного 

законодавства в с. Томилівка Бучанського району Київської області, а саме: 

забруднення скидами невідомого походження водного об’єкту. 

   Доповідач: Голова постійної комісії, заявник. 

 17. Про розгляд звернення гр. Березового В.Р. щодо забруднення водних об’єктів 

в смт Миронівка Обухівського району Київської області, а саме: забруднення 

внаслідок діяльності КП «Миронівкаводоканал» стічними забрудненими водами. 

   Доповідач: Голова постійної комісії, заявник. 

 18. Про розгляд колективної скарги представників територіальної громади смт 

Баришівка Броварського району Київської області щодо незаконної діяльності «ТОВ 

Екомісто М» в житловій забудованій зоні з численними порушенням екологічного 

та земельного законодавства. 

   Доповідач: Голова постійної комісії, заявники. 

 19. Про розгляд Методичних рекомендацій щодо розроблення регіональних 

екологічних програм охорони довкілля обласними державними адміністраціями, що 

надійшли від Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України. 

       Доповідач: Голова постійної комісії. 

 20. Про розгляд інформації та пропозицій щодо співпраці Регіонального офісу 

водних ресурсів річки Рось та Державного агентства водних ресурсів України. 

   Доповідач: Голова постійної комісії. 

 21. Про розгляд звернення депутата Київської обласної ради VIII скликання 

Мепарішвілі Х.Н. щодо виділення коштів на проведення відновлювальних робіт на 

державних водогосподарських об’єктах, які зазнали руйнувань внаслідок воєнної 

агресії. 

           Доповідач: депутат Київської обласної ради VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. 

Різне. 

 22. Про розгляд питання щодо надання ТОВ Броварське універсальне товариство 



5 

 

мисливців і рибалок у користування мисливських угідь (Броварський район). 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”– 0. 

За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 

1.  Слухали: Про розгляд інформації щодо виконання Програми охорони 

довкілля та раціонального використання природних ресурсів Київської області на 

2023-2026 роки, за перший квартал 2023 року. 

 

 Голова постійної комісії надав слово Ткаліч Г.І. – директорці департаменту 

екології та природних ресурсів Київської обласної державної (військової) 

адміністрації, яка інформувала присутніх про те, що головною метою Програми є 

послідовне поліпшення екологічної ситуації в Київській області, створення 

належних умов для досягнення безпечного для здоров’я людини стану 

навколишнього природного середовища, шляхом інтеграції екологічної політики до 

соціально-економічного розвитку, збереження природних екосистем та 

впровадження екологічно збалансованої системи природокористування, підвищення 

стандартів якості природних об’єктів до європейського рівня. Обласним бюджетом 

Київської області на 2023 рік затверджено фінансування заходів Програми у сумі 

18 200,0 тис. гривень. Фактично за звітний період фінансування Програми не 

здійснювалось.  

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

Інформацію про хід виконання «Програми охорони довкілля та раціонального 

використання природних ресурсів Київської області на 2023-2026 роки», за  перший 

квартал 2023 року, взяти до відома. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

2. Слухали: Про розгляд інформації щодо виконання Програми державного 

моніторингу у галузі охорони атмосферного повітря зони «Київська» на 2021-2025 

роки, за перший квартал 2023 року. 

 

 Голова постійної комісії надав слово Ткаліч Г.І. – директорці департаменту 

екології та природних ресурсів Київської обласної державної (військової) 

адміністрації, яка інформувала присутніх про те, що головною метою Програми є 

забезпечення збирання, оброблення, збереження та проведення аналізу інформації 
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про якість атмосферного повітря, оцінювання та прогнозування її змін і ступеня 

небезпечності, розроблення науково обґрунтованих рекомендацій для прийняття 

управлінських рішень у галузі охорони атмосферного повітря, у сфері охорони 

навколишнього природного середовища, а також інформування населення про 

якість атмосферного повітря, вплив його забруднення на здоров’я та 

життєдіяльність населення. Загальний обсяг фінансових ресурсів передбачених для 

реалізації заходів Програми у 2023 році становить 33 244,0 тис. грн, (за рахунок 

коштів обласного бюджету – 10 700,0 тис. грн, за рахунок коштів державного 

бюджету – 22 544,0 тис. гривень). За поданими звітними даними обласним 

бюджетом на 2023 рік передбачено фінансування заходів Програми у сумі 10 500,0 

тис. гривень. За звітний період фінансування Програми не здійснювалося. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

Інформацію про хід виконання «Програми державного моніторингу у галузі 

охорони атмосферного повітря зони «Київська»  на 2021-2025 роки», за  перший 

квартал 2023 року, взяти до відома. 

  

Голосували: „За” – 6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

3. Слухали: Про розгляд інформації щодо виконання Обласної цільової 

програми захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій техногенного та 

природного характеру на 2018-2023 роки за перший квартал 2023 року. 

 

 Голова постійної комісії надав слово Катаєву К.П. – директорові департаменту 

цивільного захисту, оборони та взаємодії з правоохоронними органами Київської 

обласної державної (військової) адміністрації, який коротко інформував присутніх 

про перелік запланованих закупівель та потребу в коштах. 

 Виступила заступник голови Київської обласної ради Семенова Т.М., яка 

акцентувала увагу присутніх на тому, що постійною комісією постійно 

надсилаються запити до профільного департаменту стосовно інформування 

депутатів обласної ради про планування закупівель та розподіл за відповідною 

потребою, але розгорнутих точних відповідей департаментом не надано. Крім того, з 

депутатами обласної ради, які відповідають за свої округи та постійною комісією 

Київської обласної ради не узгоджується потреба по заходах та закупівлях. 

 Виступив Горковенко В.В. та акцентував увагу на питанні закупівлі рацій, їх 

технічних характеристиках та інформації про їх використання/збереження. 

Департаментом не надано уточненої інформації. 
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 В обговоренні питання прийняли всі члени постійної комісії. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

Інформацію щодо виконання Обласної цільової програми захисту населення і 

територій від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру на 

2018-2023 роки, за перший квартал 2023 року, взяти до відома. 

 В рамках розгляду питання щодо виконання заходів, передбачених Обласною 

цільовою програмою захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій 

техногенного та природного характеру на 2018-2023 роки за минулий період прошу 

інформувати постійну комісію про кількість закуплених рацій, їх технічні 

характеристики та інформацію про їх використання/збереження. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

4.  Слухали: Про розгляд проєкту рішення «Про оголошення територій та 

об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення на території Київської 

області.  

 

Голова постійної комісії надав слово Ткаліч Г.І. – директорці департаменту 

екології та природних ресурсів Київської обласної державної (військової) 

адміністрації, яка інформувала присутніх про те, що на розгляд подано проєкт 

рішення Київської обласної ради «Про оголошення територій та об’єктів природно-

заповідного фонду місцевого значення на території Київської області» по 9 об’єктах. 

  Відповідно до Закону України «Про природно-заповідний фонд України», 

«Про охорону навколишнього природного середовища», «Про Основні засади 

(стратегію) державної екологічної політики України на період до 2030 року», «Про 

Червону книгу України», «Про рослинний світ», «Про тваринний світ», Указів 

Президента України від 21.112017 № 381/2017 «Про додаткові заходи щодо 

розвитку лісового господарства, раціонального природокористування та збереження 

об’єктів природно-заповідного фонду» та від 14.08.2009 №611/2009 «Про додаткові 

заходи щодо розвитку природно-заповідної справи в Україні», постанови Кабінету 

Міністрів України від 05.08.2020 №695 «Про затвердження Державної стратегії 

регіонального розвитку на 2021-2027», Регламенту Київської обласної ради VІIІ 

скликання, затвердженого рішенням Київської обласної ради від 24.12.2020 № 017-

01-VIII (із змінами), з метою збереження та відтворення цінних природних 

комплексів, генофонду рослинного та тваринного світу, є необхідність у заповіданні 

та збереженні територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення 
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на території Київської області, а саме: створення ботанічної пам’ятки природи 

місцевого значення «Сонячна галявина»; створення ботанічної пам’ятки природи 

місцевого значення «Три кургани біля села Пологи-Вергуни»; створення ботанічної 

пам’ятки природи місцевого значення «Галайківський пагорб»; створення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Сосни гори Афона»; створення 

гідрологічної пам’ятки природи місцевого значення «Джерело Святого Миколая»; 

створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дуб Межовий»; 

створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дуб Чумацький»; 

створення ландшафтного заказника місцевого значення «Зелена балка»; створення 

ландшафтного заказника місцевого значення «Ріка – Герой Ірпінь». 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Підтримати подання Київської обласної військової адміністрації щодо 

оголошення територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення 

на території Київської області, а саме: 

- створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Сонячна 

галявина»; 

- створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Три кургани біля 

села Пологи-Вергуни»; 

- створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Галайківський 

пагорб»; 

- створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Сосни гори 

Афона»; 

- створення гідрологічної пам’ятки природи місцевого значення «Джерело 

Святого Миколая»; 

- створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дуб Межовий»; 

- створення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дуб 

Чумацький»; 

- створення ландшафтного заказника місцевого значення «Зелена балка»; 

- створення ландшафтного заказника місцевого значення «Ріка – Герой Ірпінь». 

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення 

на території Київської області» в проєкт порядку денного сесії Київської обласної 

ради. 

3. Розглянути та підтримати проєкт рішення Київської обласної ради Київської 

обласної ради «Про оголошення територій та об’єктів природно-заповідного фонду 

місцевого значення на території Київської області» на сесії Київської обласної ради. 
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Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

5. Слухали: Про розгляд інформації щодо виконання Обласної цільової 

програми розвитку водного господарства та екологічного оздоровлення басейну 

річки Дніпро на  2022-2029 роки, за перший квартал 2023 року. 

 

Голова постійної комісії надав слово заступнику БУВР середнього Дніпра, 

депутату Київської обласної ради – Мепарішвілі Х.Н., який інформував присутніх 

про те, що відповідальним виконавцем Програми є Басейнове управління водних 

ресурсів середнього Дніпра (далі –  Басейнове управління). Головною метою 

Програми є реалізації державної і регіональної політики у галузі водного 

господарства: підвищення ефективності використання меліоративних систем 

області, відновлення ролі меліорованих земель у продовольчому та ресурсному 

забезпеченні області; забезпечення централізованим питним водопостачанням 

сільських населених пунктів, які користуються привізною водою, поліпшення 

екологічного стану сільських територій та умов проживання населення; задоволення 

потреби населення і галузей економіки області у водних ресурсах та оптимізації 

водоспоживання; запобігання та ліквідації наслідків шкідливої дії вод; екологічного 

оздоровлення басейну річки Дніпро та збереження і відтворення водних ресурсів. 

Загальний обсяг фінансових ресурсів передбачених для реалізації заходів Програми 

у 2023 році становить 207 520,0 тис. грн. За звітний період  фінансування Програми 

не здійснювалося. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

Інформацію про хід виконання «Обласної цільової програми розвитку водного 

господарства та екологічного оздоровлення басейну річки Дніпро на 2022-2029 

роки», за  перший квартал 2023 року, взяти до відома. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

6.  Слухали:  Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про звіт 

Тимчасової контрольної комісії Київської обласної ради з питань розбудови 

регіональної  мережі підрозділів місцевої та добровільної пожежної охорони 

Київської області». 

 

Голова постійної комісії надав слово Шкуро А.М. - голові ТКК, депутату 

Київської обласної ради VIII скликання, яка інформувала присутніх про наступне. 
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Тимчасова контрольна комісія Київської обласної ради з питань розбудови 

регіональної  мережі підрозділів місцевої та добровільної  пожежної охорони 

Київської області (ТКК) була створена рішенням Київської обласної ради від 

16.02.2022 № 221-09-VIII «Про створення Тимчасової контрольної комісії Київської 

обласної ради з питань розбудови регіональної  мережі підрозділів місцевої та 

добровільної пожежної охорони Київської області» з метою формування та 

впровадження комплексних рішень з удосконалення протипожежного захисту 

населених пунктів і територій Київської області для поетапного підвищення рівня 

захищеності населення від пожеж шляхом скорочення часу реагування перших 

протипожежних підрозділів до місця виклику. При обговорені питань розвитку 

мережі підрозділів МДПО, основними дієвими особами у цьому процесі мають 

стати органи місцевого самоврядування, оскільки пожежна безпека має стати зоною 

відповідальності, зокрема і місцевої влади. Враховуючи вимоги сьогодення, на 

виконання завдань, визначених даною тимчасово контрольною комісією були 

направлені звернення до голів територіальних громад Київської області, Головного 

управління державної служби України з надзвичайних ситуацій у Київській області 

та департаменту цивільного захисту, оборони та взаємодії з правоохоронними 

органами  Київської обласної державної (військової) адміністрації з проханням 

надати інформацію про кількість підрозділів місцевої та добровільної пожежної 

охорони на території Київської області (їх штатний розпис); інформацію про стан 

матеріально-технічного забезпечення; пропозиції розвитку підрозділів місцевої та 

добровільної пожежної охорони Київської області, інше. Відповідно до інформації, 

що надійшла до ТКК від 37 територіальних громад Київщини, в регіоні 

спостерігається не дуже втішна ситуація з розбудовою/розвитком мережі підрозділів 

місцевої пожежної охорони в тому числі і Центрів безпеки громадян, зокрема:  

 

Білоцерківський район: відсутні підрозділи МДПО, в Узинській міській та 

Ставищанській селищній територіальних громадах здійснений розрахунок для 

забезпечення перспективної мережі пожежно-рятувальних підрозділів (центрів 

безпеки) в с. Макіївка та с. Чепеліївка, с. Журавлиха, с. Торчиця,  с. Красилівка  за 

умови державного фінансування.  

Бориспільський район:  підрозділи МДПО створені у Вороньківській, 

Гірській, Пристоличній сільських територіальних громадах, у селах Бориспільської 

міської  територіальної громади та міста Бориспіль. 

У Яготинській міській територіальній громаді вважають, що на перспективу 

найбільш доцільними та економічно обґрунтованими є створення МПО в 

с.Сотниківка, с. Богданівка, с. Фарбоване та с .Лозовий Яр, проте громада не має 

фінансової спроможності утримання підрозділів МДПО. 

За інформацією ГУ ДСНС України у Київській області за кошти місцевого 

бюджету здійснено реорганізацію діяльності існуючої місцевої пожежної команди в 
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с. Студеники, за рахунок місцевого бюджету та міжбюджетних трансфертів 

розроблено проект і розпочато реконструкцію існуючої будівлі для створення 

«Центру безпеки» в с. Циблі. 

Броварський район: мережа підрозділів МДПО створені та функціонують у 

Великодимерській селищній та Зазимській сільській територіальних громадах. 

Передбачено створення підрозділів МДПО у Березанській міській та Згурівській 

селищній територіальних громадах.  

Бучанський район: функціонує місцевий пожежно-рятувальний підрозділ  в 

селі Петропавлівська Борщагівка; ведеться будівництво «Центру безпеки» на 

території с. Гаврилівка Бучанської міської територіальної громади; у Макарівській 

селищній територіальній громаді підписано меморандум про співпрацю з м. Вандліц 

(Німеччина), в якому передбачена матеріальна допомога для утворення підрозділів 

МДПО громади. 

Вишгородський район: функціонує підрозділ МДПО у Поліській селищній 

територіальній громаді; 

Обухівський район: в процесі створення підрозділи МДПО у Миронівській 

міській та у Феодосівській сільській територіальних громадах. 

Фастівський район: функціонують дві команди місцевої пожежної охорони 

(МПО), які дислокуються в с. Дідівщина та с. Дорогинка Томашівської сільської 

територіальної громади; функціонує місцевий пожежно-рятувальний підрозділ у с. 

Велика Мотовилівка Фастівської міської територіальної громади; у с. Віта Поштова 

Гатненської сільської територіальної  громади виділена земельна ділянка для 

будівництва «Центру Безпеки», розроблено проєктно-кошторисну документацію, 

проте немає фінансування. 

 За інформацією Головного управління державної служби України з 

надзвичайних ситуацій у Київській області, в Київській області  функціонує - 44 

місцеві пожежні команди, але відповідно до розрахунку додаткової кількості 

підрозділів місцевої пожежної охорони, здійсненого в рамках загальнодержавного 

моделювання секторальних мереж надання населенню сервісів та послуг, було 

визначено, що крім існуючих підрозділів місцевої пожежної охорони необхідно 

утворити ще 80, що у більшості випадків передбачає будівництво спеціалізованої 

будівлі (пожежного депо, центру безпеки) для розміщення персоналу та техніки. У 

регіоні низький рівень захищеності населення від надзвичайних ситуацій, оскільки 

за наданою інформацією існуючі місцеві пожежні команди мають обмежені 

можливості щодо виконання всього спектру робіт під час ліквідації пожеж у зв’язку 

з обмеженою кількістю персоналу на добовому чергуванні; застарілу пожежну 

техніку та незадовільний рівень забезпечення пожежно-рятувальним оснащенням, 

спецодягом та засобами зв’язку та низький рівень підготовки персоналу. 

Основними причинами, що зумовлюють низький рівень утворення та розвитку 

підрозділів МДПО та труднощів з відкриттям і підтриманням роботи Центрів 

http://dfrr.minregion.gov.ua/Project-annotation?PROJT=25908
http://dfrr.minregion.gov.ua/Project-annotation?PROJT=25908
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безпеки є відсутність належного фінансового, матеріально-технічного забезпечення. 

Переважна більшість органів місцевого самоврядування не має можливості взяти на 

себе витрати  на комплектацію, підготовку та утримання центрів безпеки, 

насамперед тому, що вони не спроможні утримувати підрозділ МДПО власним 

коштом.  Негативно впливає також відсутність чітких механізмів законодавчого і 

нормативно-правового  регулювання  та регламентація в законодавстві багатьох 

питань у сфері пожежної безпеки та невирішеністю питань соціального, 

інформаційного характеру, відсутність соціальних гарантій для членів добровільної 

пожежної охорони практично унеможливлює належне комплектування підрозділів 

для забезпечення добровільної пожежної охорони. 

В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М., представник ГУ ДСНС в Київської області, голова постійної 

комісії, присутні члени постійної комісії та депутати Київської обласної ради. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Викласти п.3 проєкту рішення Київської обласної ради «Про звіт 

Тимчасової контрольної комісії Київської обласної ради з питань розбудови 

регіональної мережі підрозділів місцевої та добровільної  пожежної охорони 

Київської області» у наступній редакції: «Рекомендувати Київській обласній 

військовій (державній) адміністрації спільно з Головним управлінням державної 

служби України з надзвичайних ситуацій у Київській області, розробити проєкт 

регіональної комплексної програми сприяння розвитку та удосконаленню діяльності 

місцевих та добровільних пожежно-рятувальних підрозділів територіальних громад 

Київської області залучивши територіальні громади області на умовах 

співфінансування». 

2. Підтримати звіт Тимчасової контрольної комісії Київської обласної ради з 

питань розбудови регіональної  мережі підрозділів місцевої та добровільної  

пожежної охорони Київської області та проєкт рішення Київської обласної ради 

«Про звіт Тимчасової контрольної комісії Київської обласної ради з питань 

розбудови регіональної  мережі підрозділів місцевої та добровільної  пожежної 

охорони Київської області» з урахуванням п.1 даних висновків та рекомендацій. 

3. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про звіт 

Тимчасової контрольної комісії Київської обласної ради з питань розбудови 

регіональної  мережі підрозділів місцевої та добровільної  пожежної охорони 

Київської області» з урахуванням  п.1 даних висновків та рекомендацій в проєкт 

порядку денного сесії Київської обласної ради. 

4. Рекомендувати проєкт рішення Київської обласної ради «Про звіт 

Тимчасової контрольної комісії Київської обласної ради з питань розбудови 
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регіональної  мережі підрозділів місцевої та добровільної  пожежної охорони 

Київської області» розглянути на пленарному засіданні сесії Київської обласної 

ради. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

Голова постійної комісії запропонував об’єднати розгляд питань 7 та 8 

порядку денного у зв’язку з їх однаковою проблематикою. Члени постійної комісії 

підтримали озвучену пропозицію. 

 

7-8. Слухали: Про розгляд звернення Ореховського М.Л. щодо порушення 

права на безпечне для життя і здоров’я довкілля внаслідок незаконного зливання 

нечистот КП «Хотів» на території Феодосіївської ТГ Обухівського району Київської 

області; Про розгляд звернення гр. Мандзяк Н. щодо діяльності полів фільтрації, які 

знаходяться на території с. Хотів Обухівського району Київської області (на 

ділянках за кадастровими номерами: 3222487201:01:011:0099, 

3222487201:01:011:0127). 

 

Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С., інформував присутніх про 

те, що до нього, як до голови постійної комісії звернулися мешканці с. Хотів з 

проханням розібратися у складній ситуації та за захистом прав на безпечне для 

життя і здоров’я довкілля внаслідок незаконного зливання нечистот КП «Хотів» на 

території Феодосіївської ТГ Обухівського району Київської області та звернення гр. 

Мандзяк Н. щодо незаконної діяльності полів фільтрації (з порушенням 

екологічного законодавства), які знаходяться на території с. Хотів Обухівського 

району Київської області (на ділянках за кадастровими номерами: 

3222487201:01:011:0099, 3222487201:01:011:0127). 

В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М., голова постійної комісії, присутні члени постійної комісії та 

депутати Київської обласної ради. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Підтримати звернення гр. Ореховського М. щодо порушення права на 

безпечне для життя і здоров’я довкілля внаслідок незаконного зливання нечистот 

КП «Хотів» на території Феодосіївської ТГ Обухівського району Київської області 

та звернення гр. Мандзяк Н. щодо незаконної діяльності полів фільтрації, які 

знаходяться на території с. Хотів Обухівського району Київської області (на 
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ділянках за кадастровими номерами: 3222487201:01:011:0099, 

3222487201:01:011:0127) та поставити на контроль постійної комісії. 

2. Постійній комісії звернутися до Міністерства захисту довкілля та 

природних ресурсів України з прохання відповідно до чинного законодавства 

України ініціювати проведення позапланової перевірки дотримання норм 

екологічного законодавства на території с. Хотів Обухівського району Київської 

області КП «Хотів». 

3. Постійній комісії направити зазначені звернення щодо порушення 

екологічного законодавства КП «Хотів» в адміністративних межах Феодосіївської 

територіальної громади до Прокуратури Київської області, Головного управління 

Національної поліції Київської області з проханням залучити Державну екологічну 

інспекцію Столичного округу і Держпродспоживслужбу в Київській області з метою 

проведення відповідних перевірок та вжиття заходів реагування щодо ситуації, яка 

склалася внаслідок діяльності КП «Хотів» в адміністративних межах Феодосіївської 

територіальної громади. 

 4. Звернутися до Феодосіївської сільської ради з проханням розглянути 

звернення гр. Ореховського М. та гр. Мандзяк Н., інформувати про результати 

усунень порушень чинного законодавства України КП «Хотів». 

      5. Департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації з проханням долучитися до вирішення зазначеного питання в межах 

наданих повноважень. 

      6. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – десять 

днів з дня отримання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

9. Слухали: Про розгляд листа Київської обласної військової адміністрації 

щодо визначення переліку територій та об’єктів природно-заповідного фонду для 

розробки проєктів землеустрою. 

 

Голова постійної комісії надав слово директорці директор  департаменту 

екології та природних ресурсів Київської обласної державної адміністрації 

(Київської обласної військової адміністрації) Ткаліч Ганні Іванівні, яка інформувала 

про те, що порушене питання полягає у визначення Переліку територій та об’єктів 

природно-заповідного фонду, для яких необхідно розробити проєкти землеустрою. 

Відповідно до Переліку природоохоронних заходів на 2023 рік, що фінансуються за 

рахунок коштів обласного фонду навколишнього середовища, затвердженого 

рішенням Київської обласної ради від 23.12.2023 року № 471-15-VIII для реалізації 

вказаного заходу передбачено кошти в сумі 200 тис. грн., це незначна сума, яку 
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необхідно збільшувати. Станом на 01.01.2023 року для 156 територій та об’єктів 

ПЗФ місцевого значення, які розташовані межах Київської області і на які не 

розроблено відповідної документації із землеустрою, і відомості про них не 

відображаються у Державному земельному кадастрі, з метою формування 

технічного завдання у відповідності до державних асигнувань у 2023 році. 

В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М.,  голова постійної комісії Титикало Р.С., присутні депутати 

Київської обласної ради. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Визначити наступний Перелік територій та об’єктів природно-заповідного 

фонду, для яких необхідно розробити проєкти землеустрою: 

- Парк – пам’ятка садово – паркового мистецтва місцевого значення «Зелена 

брама» - 9 га (для ділянки, яка долучена до меж парку у 2022 році); 

- Ботанічна пам’яка природи місцевого значення «Урочище Ярове» - 8,2 га; 

- Парк – пам’ятка садово – паркового мистецтва місцевого значення «Орхідейні 

Яри» - 91,8 га; 

- Ландшафтний заказник місцевого значення «Урочище рибне» - 10 га; 

- Ботанічна пам’яка природи місцевого значення « Ліс біля села Крячки» - 

8,7612 га; 

- Ландшафтний заказник місцевого значення «Плахтянський» - 227,2 га. 

 2. Рекомендувати Київській обласній військовій (державній адміністрації) 

адміністрації передбачити збільшення коштів на реалізацію заходу «Розроблення 

проєктів землеустрою з організації та встановлення меж територій природно-

заповідного фонду місцевого значення на території області» Програми охорони 

довкілля та раціонального використання природних ресурсів Київської області на 

2023-2026 роки. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

10. Слухали: Про розгляд звернення представництва OU SYNGAS, ESTONIA 

в Україні щодо пропозиції у сфері управління і поводження з твердими побутовими 

відходами (технологія, фінансування, будівництво комплексів з переробки ТПВ).  

 

Головою постійної комісії було надано слово  представнику підприємства 

(Воробей В.), який інформував присутніх щодо пропозицій представництва OU 

SYNGAS, ESTONIA в Україні щодо пропозиції у сфері управління і поводження з 
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твердими побутовими відходами (технологія, фінансування, будівництво комплексів 

з переробки ТПВ).  

В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М.,  голова постійної комісії Титикало Р.С., присутні депутати 

Київської обласної ради. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Пропозиції представництва OU SYNGAS, ESTONIA в Україні щодо  сфери 

управління і поводження з твердими побутовими відходами (технологія, 

фінансування, будівництво комплексів з переробки ТПВ) взяти до відома. 

 2. Направити пропозиції представництва OU SYNGAS, ESTONIA в Україні у 

сфері управління і поводження з твердими побутовими відходами (технологія, 

фінансування, будівництво комплексів з переробки ТПВ) для відповідного 

опрацювання департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної 

військової (державної) адміністрації. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

 11. Слухали: Про розгляд звернення відокремленого підрозділу «Форест 

контроль» ГО «Всеукраїнська організація «Авто Євро Сила» щодо вжиття 

невідкладних заходів реагування для запобігання забруднення річки Буча та озера 

між Бучею та Ірпінем каналізаційними та іншими стоками.  

 

 Голова постійної комісії інформував присутніх стосовно проблематики 

питання, а саме: забруднення будівельним сміттям та хімічними засобами водних 

об’єктів Бучі та Ірпіня. Безвідповідальність контролюючих органів та органів 

місцевої влади щодо здійснення нагляду за благоустроем та стабільною екологічною 

ситуацією в регіоні. 

 В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М.,  голова постійної комісії Титикало Р.С., присутні депутати 

Київської обласної ради. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Підтримати відокремленого підрозділу «Форест контроль» ГО 

«Всеукраїнська організація «Авто Євро Сила» щодо вжиття невідкладних заходів 
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реагування для запобігання забруднення річки Буча та озера між Бучею та Ірпінем 

каналізаційними та іншими стоками та взяти на контроль постійної комісії. 

2. Постійній комісії звернутися до Міністерства захисту довкілля та 

природних ресурсів України з прохання відповідно до чинного законодавства 

України ініціювати проведення позапланової перевірки дотримання норм 

екологічного законодавства. 

3. Постійній комісії направити звернення відокремленого підрозділу «Форест 

контроль» ГО «Всеукраїнська організація «Авто Євро Сила» щодо вжиття 

невідкладних заходів реагування для запобігання забруднення річки Буча та озера 

між Бучею та Ірпінем каналізаційними та іншими стоками до Прокуратури 

Київської області, Головного управління Національної поліції Київської області з 

проханням залучити Державну екологічну інспекцію Столичного округу і 

Держпродспоживслужбу в Київській області для проведення відповідних перевірок, 

вжиття заходів реагування з метою відшкодування збитків та відновлення 

екостистеми річки Буча. 

4. Постійній комісії звернутися до міської ради Ірпіня та Бучанської міської 

ради з метою вжиття заходів щодо недопущення забруднення річки Буча та 

здійснення відповідних заходів з контролю за благоустроєм та відновленням 

екосистеми річки Буча. 

 5. Департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації з проханням долучитися до вирішення зазначеного питання в межах 

наданих повноважень. 

 6. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – десять 

днів з дня отримання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

12. Слухали: Про розгляд звернення Департаменту екології та природних 

ресурсів Київської обласної військової адміністрації на підставі звернення 

Комунальної установи Київської обласної ради «Рекультивація» щодо внесення змін 

до Програми охорона довкілля та раціонального використання природних ресурсів 

Київської області на 2023-2026 роки». 

 

 Голова постійної комісії надав слово депутату Київської обласної ради VIII 

скликання Кріпаку Андрію Петровичу, які інформував про проблемну ситуацію з 

несанкціонованим вивезенням сміття, охороною та питанням щодо рекультивації 

закритого полігону ТПВ в с. Тарасівка Бучанського району Київської області. 

Виступила Ткаліч Ганна Іванівна – директор  департаменту екології та 

природних ресурсів Київської обласної державної адміністрації (Київської обласної 
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військової адміністрації), яка акцентувала увагу на тому, що необхідно 

доопрацювати існуючий проєкт по рекультивації або розробити новий, уточнити 

проєктно-кошторисну документацію, з’ясувати багато організаційних питань щодо 

функціонування Комунальної установи Київської обласної ради «Рекультивація» 

(охорона, здійснення контролю за вивезенням ТПВ, права на користування 

земельними ділянками, інші питання). 

В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М.,  голова постійної комісії Титикало Р.С., присутні депутати 

Київської обласної ради та представники від громадськості територіальних громад 

сіл Крюківщина, Тарасівка – Котирло Л. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Підтримати звернення Комунальної установи Київської обласної ради 

«Рекультивація» щодо проведення корегування проєктно-кошторисної документації 

рекультивації полігону ТПВ в с. Тарасівка Фастівського району Київської області та 

інших заходів з упорядкування полігону та утримання його у належному 

санітарному та екологічному стані. 

 2. Постійній комісії звернутися до Київської обласної військової (державної) 

адміністрації щодо розгляду листа Комунальної установи Київської обласної ради 

«Рекультивація», а саме: розглянути можливість включення відповідного заходу по 

корегуванню проєктно-кошторисної документації рекультивації полігону ТПВ в с. 

Тарасівка Фастівського району Київської області до відповідної обласної програми; 

розглянути можливість фінансування  заходів з упорядкування полігону та 

утримання його у належному санітарному та екологічному стані. 

 3. Звернутися до Боярської міської ради з метою вжиття заходів направлених 

на вилучення земельних ділянок, які не використовуються за призначенням (на які 

завозиться не санкціоновано сміття) та повернути у власність Боярської міської 

ради. 

 4. Звернутися до Прокуратури Київської області та Головного управління 

Національної поліції у Київській області з метою розгляду питання 

несанкціонованого вивозу сміття в с. Тарасівка Фастівського району Київської 

області та вжиття відповідних заходів реагування щодо недопущення порушень 

земельного та екологічного законодавства та зазначеній території. 

 5. Звернутися до керівника Комунального закладу Київської обласної ради 

«Рекультивація» з проханням надати постійній комісії інформацію та відповідні 

документи щодо наявності нерухомого майна, штатного розпису, оборотних активів 

закладу, документи на право користування земельною ділянкою. Комунальному 

закладу Київської обласної ради «Рекультивація» надати постійній комісії 
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інформацію стосовно охорони території закладу та своє бачення подальшої 

діяльності КЗ КОР «Рекультивація». 

 6. Постійній комісії направити листи для відповідного опрацювання та 

інформування заявників про розгляд відповідної ініціативи. 

 

 Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 За результатами голосування: питання підтримано. 

 

 13. Слухали: Про розгляд звернення Котирло Лілії щодо порушень у сфері 

земельного та екологічного законодавства на території об’єкту природно – 

заповідного фонду та водному об’єкті – річці Сіверка в Бучанському районі 

Київської області с. Крюківщина. 

 

 Голова постійної комісії Титикало Р.С. надав слово - Лілії Котирло, яка 

інформувала про те, що на території об’єкту природно – заповідного фонду та 

водному об’єкті – річці Сіверка в Бучанському районі Київської області             с. 

Крюківщина проводяться несанкціоновані будівельні роботи, знімається шар ґрунту, 

тягнуться труби, тощо. Жодної інформації про наміри місцевої влади, щодо 

проведення робіт немає. 

Представник від округу, депутат Київської обласної ради Кріпак А.П., 

інформував присутніх про те, що проводяться опоряджувальні роботи на місцевості 

і запросив всіх присутніх виїхати на місце для огляду території безпосередньо в с. 

Крюківщина, с.Тарасівка, оглянути річку Сіверка.  

В обговоренні питання взяли участь  заступник голови Київської обласної 

ради Семенова Т.М.,  голова постійної комісії Титикало Р.С., присутні депутати 

Київської обласної ради та представник від громадськості – Котирло Л, представник 

від округу, депутат Київської обласної ради Кріпак А.П. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Підтримати звернення Котирло Лілії щодо порушень у сфері земельного та 

екологічного законодавства на території об’єкту природно – заповідного фонду та 

водному об’єкті – річці Сіверка в Бучанському районі Київської області с. 

Крюківщина та поставити його н контроль постійної комісії. 

 2. Постійній комісії направити звернення Котирло Лілії щодо порушень у 

сфері земельного та екологічного законодавства на території об’єкту природно – 

заповідного фонду та водному об’єкті – річці Сіверка (інших водних обєктів 

громади) в Бучанському районі Київської області с. Крюківщина до Начальника 

Головного управління Національної поліції в Київської області Небітова А.А. з 
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проханням інформувати про стан кримінальних проваджень та їх активізації щодо 

порушень земельного та екологічного законодавства за неодноразовими 

зверненнями Котирло Лілії та інших предстаників територіальної громади.  

 3. Постійній комісії направити звернення Котирло Лілії щодо порушень у 

сфері земельного та екологічного законодавства на території об’єкту природно – 

заповідного фонду та водному об’єкті – річці Сіверка (інших водних обєктів 

громади) в Бучанському районі Київської області с. Крюківщина до керівника 

Київської обласної прокуратури Крима М.Ю. з проханням інформувати про заходи, 

які вживаються щодо повернення у комунальну власність територіальної громади 

земельні ділянки, які було незаконно розпайовані у прибережній смузі та на землях 

об’єктів природно – заповідного фонду на території громади. 

 4. Постійній комісії направити звернення Котирло Лілії щодо порушень у 

сфері земельного та екологічного законодавства на території об’єкту природно – 

заповідного фонду та водному об’єкті – річці Сіверка (інших водних обєктів 

громади) в Бучанському районі Київської області с. Крюківщина до Державної 

екологічної інспекції Столичного округу з проханням надати інформацію постійній 

комісії про заходи, які було вжито на виконання приписів та актів здійснених 

перевірок.  

       5. Постійній комісії звернутися до Вишнівської міської ради з проханням 

інформувати про заходи, які вживаються по благоустрою прибережних смуг водних 

об’єктів територіальної громади та надати інформацію щодо запланованих заходів 

по розвитку територій громади.  

        6. Департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації з проханням долучитися до вирішення зазначеного питання в межах 

наданих повноважень. 

        7. За результатами опрацювання всіх рекомендацій по даному засіданню та 

отримання запитуваної інформації здійснити виїзд постійної комісії в с.Крюківщина 

та с. Тарасівка Бучанського району Київської області за участі предстаників 

громади. 

        8. Направити дані висновки і рекомендації для відповідного опрацювання в 

межах наданих повноважень. Встановити строк для розгляду даних висновків та 

рекомендацій – десять днів з дня отримання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: питання підтримано. 

 

 14. Слухали: Про розгляд колективного звернення членів Києво – 

Святошинської районної ради мисливців і рибалок Київської обласної ради УТМР 

щодо позиції стосовно непогодження та реалізації об’єктів природно-заповідного 

фонду заплави річки Ірпінь та її притоків, як таких, що призведуть до однозначно 
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прогнозованих негативних наслідків, на думку заявників. 

 

 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С. та інформував присутніх про 

те, що на розгляд постійної комісії надійшло звернення членів Києво – 

Святошинської районної ради мисливців і рибалок Київської обласної ради УТМР. 

У зверненні йдеться про те, що члени УТМР не погоджуються з тим, що на 

території, яка надана їм у користування, будуть реалізовані плани стосовно 

оголошення об’єктів природно-заповідного фонду заплави річки Ірпінь та її 

притоків. Заявники вважають, що це призведе до однозначно прогнозованих 

негативних наслідків. 

  

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

    

 1. Колективне звернення членів Києво – Святошинської районної ради 

мисливців і рибалок Київської обласної ради УТМР щодо позиції стосовно 

непогодження та реалізації об’єктів природно-заповідного фонду заплави річки 

Ірпінь та її притоків, як таких, що призведуть до однозначно прогнозованих 

негативних наслідків, на думку заявників, взяти до відома. 

 2 Постійній комісії звернутися до Державного агентства лісових ресурсів з 

проханням щодо надання інформації про загальну площу  території із чітким 

зазначенням координат (карта-схема) з нанесенням меж мисливських угідь, 

переданих у користування Києво – Святошинській районній раді мисливців і 

рибалок Київської обласної ради УТМР. 

   3. Направити висновки і рекомендації для розгляду та відповідного 

опрацювання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

 15. Слухали: Про розгляд звернення Івано - Франківської обласної ради щодо 

недопущення розгляду проєкту Закону України «Про особливості управління 

об’єктами державної власності в лісовій галузі та порядок утворення та діяльності 

спеціалізованого державного лісогосподарського акціонерного товариства «Ліси 

України». 

 

 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С. та інформував присутніх про 

те, що на розгляд постійної комісії надійшло звернення Івано - Франківської 

обласної ради щодо недопущення розгляду проєкту Закону України «Про 

особливості управління об’єктами державної власності в лісовій галузі та порядок 
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утворення та діяльності спеціалізованого державного лісогосподарського 

акціонерного товариства «Ліси України», наголосив на тому, що у даному випадку 

потрібно висловлювати свою думку спираючись на нормативно-правову базу та 

враховуючи загальнодержавні інтереси та інтереси територіальних громад. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

  

 Звернення Івано - Франківської обласної ради щодо недопущення розгляду 

проєкту Закону України «Про особливості управління об’єктами державної 

власності в лісовій галузі та порядок утворення та діяльності спеціалізованого 

державного лісогосподарського акціонерного товариства «Ліси України» 

підтримати та взяти до відома. 

 

 Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 

16. Слухали: Про розгляд звернення гр. Березового В.Р. про порушення 

екологічного законодавства в с. Томилівка Бучанського району Київської області, а 

саме: забруднення скидами невідомого походження водного об’єкту. 

  

Голова постійної комісії надав слово для виступу ініціатору звернення 

Березовському В.Р., який інформував стосовно порушення екологічного 

законодавства в с. Томилівка Бучанського району Київської області, а саме:  про 

забруднення скидами невідомого походження водного об’єкту в                              

селі Томилівка. Заявник звернувся з проханням втрутитися у ситуацію щодо 

забруднення та в межах наданих повноважень вжити дій по усуненню забруднення 

та недопущення у подальшому порушень екологічного законодавства. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Підтримати гр. Березового В.Р. про порушення екологічного законодавства 

в с. Томилівка Бучанського району Київської області, а саме: забруднення скидами 

невідомого походження водного об’єкту. 

 2. Постійній комісії направити звернення гр. Березового В.Р. про порушення 

екологічного законодавства в с. Томилівка Бучанського району Київської області, а 

саме: забруднення скидами невідомого походження водного об’єкту до Прокуратури 

Київської області, Головного управління Національної поліції Київської області з 

проханням залучити Державну екологічну інспекцію Столичного округу і 

Держпродспоживслужбу в Київській області та провести відповідні перевірки та 
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вжити заходів реагування стосовно ситуації. 

      3. Департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації з проханням долучитися до вирішення зазначеного питання в межах 

наданих повноважень. 

      4. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – десять днів 

з дня отримання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

 17. Слухали: Про розгляд звернення гр. Березового В.Р. щодо забруднення 

водних об’єктів в смт Миронівка Обухівського району Київської області, а саме: 

забруднення внаслідок діяльності КП «Миронівкаводоканал» стічними 

забрудненими водами.   

 

 Голова постійної комісії надав слово для виступу ініціатору звернення 

Березовському В.Р., який інформував стосовно порушення екологічного 

законодавства, а саме забруднення водних об’єктів в смт Миронівка Обухівського 

району Київської області, внаслідок діяльності КП «Миронівкаводоканал» стічними 

забрудненими водами. Заявник звернувся з проханням втрутитися у ситуацію щодо 

забруднення та в межах наданих повноважень вжити дій по усуненню забруднення, 

та недопущення, у подальшому, порушень екологічного законодавства. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Підтримати гр. Березового В.Р. щодо забруднення водних об’єктів в смт 

Миронівка Обухівського району Київської області, а саме: забруднення внаслідок 

діяльності КП «Миронівкаводоканал» стічними забрудненими водами. 

 2. Постійній комісії направити гр. Березового В.Р. щодо забруднення водних 

об’єктів в смт Миронівка Обухівського району Київської області, а саме: 

забруднення внаслідок діяльності КП «Миронівкаводоканал» стічними 

забрудненими водами до Водного агенства України, БУВР середнього Дніпра та 

Басейнового управління річки Рось з проханням розглянути, вжити заходів 

відповідного реагування в межах наданих повноважень, а саме: перевірити якість 

води та інформувати  постійну комісію та заявника про результати опрацювання.  

 3. Постійній комісії направити звернення гр. Березового В.Р. щодо 

забруднення водних об’єктів в смт Миронівка Обухівського району Київської 

області, а саме: забруднення внаслідок діяльності КП «Миронівкаводоканал» 

стічними забрудненими водами до Миронівської районної ради та КП 
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«Миронівкаводоканал» для відповідного опрацювання та інформування постійної 

комісії про наявність та стан очисних споруд, якість очистки вод та про вжиті 

заходи стосовно покращення робіт з очистки води та контролю за її якістю. 

         4. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – десять 

днів з дня отримання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

 18. Слухали: Про розгляд колективної скарги представників територіальної 

громади смт Баришівка Броварського району Київської області щодо незаконної 

діяльності «ТОВ Екомісто М» в житловій забудованій зоні з численними 

порушенням екологічного та земельного законодавства. 

 

 Голова постійної комісії надав слово представнику від територіальної громади 

Шубі О. М., який інформував присутніх про те, що на території територіальної 

громади смт Баришівка Броварського району Київської області, у частині щільно 

забудованої житлової зони незаконно здійснює свою діяльність «ТОВ Екомісто М» з 

численними порушенням екологічного та земельного законодавства. ТОВ Екомісто 

М» без будь-якої дозвільної документації здійснює переробу та виробництв 

петпляшок. По даній ситуації порушені кримінальні справи, але інформації з 

приводу результатів їх розгляду немає. Громада вже на протязі тривалого часу 

відстоює свої права на чисте довкілля, але контролюючі та правоохоронні органи не 

інформують взагалі про результати їхньої роботи. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Підтримати звернення колективну скаргу представників територіальної 

громади смт Баришівка Броварського району Київської області щодо незаконної 

діяльності «ТОВ Екомісто М» в житловій забудованій зоні з численними 

порушенням екологічного та земельного законодавства і взяти його на контроль 

постійної комісії. 

 2. Постійній комісії направити звернення та всі наявні до нього матеріали до 

Прокуратури Київської області, Головного управління Національної поліції 

Київської області з проханням інформувати про наявність та стан розслідування 

справи (останні цифри номеру справи 191) або наявності скарг по зазначеному 

питанню. 

3. Постійній комісії направити звернення та всі наявні до нього матеріали до 

Державної інспекції архітектури та містобудування України для відповідного 
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розгляду та інформування заявників і постійну комісію про законність та наявність 

відповідної проєктно –дозвільної документації. 

         4. Постійній комісії звернутися до Міністерства захисту довкілля та природних 

ресурсів України з прохання відповідно до чинного законодавства України 

ініціювати проведення позапланової перевірки дотримання норм екологічного 

законодавства внаслідок діяльності «ТОВ Екомісто М» в житловій забудованій зоні 

смт Баришівка Броварського району Київської області. 

        5. Постійній комісії звернутися до Державної екологічної інспекції Столичного 

округу з проханням інформувати про наявність у «ТОВ Екомісто М» оцінки впливу 

на навколишнє природне середовище та іншої дозвільної документації, яка б 

дозволяла їм здійснювати свою підприємницьку діяльність по 

переробці/виробництву петпляшок. 

        6. Звернутися до Департаменту екології та природних ресурсів Київської 

обласної державної адміністрації з проханням долучитися до вирішення зазначеного 

питання в межах наданих повноважень. 

       7. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – десять днів 

з дня отримання. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

    

 19. Слухали: Про розгляд Методичних рекомендацій щодо розроблення 

регіональних екологічних програм охорони довкілля обласними державними 

адміністраціями, що надійшли від Міністерства захисту довкілля та природних 

ресурсів України. 

 

 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що до постійної комісії 

Київської обласної ради з питань екології, природокористування, водних ресурсів, 

ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій розглянуто 

Методичні рекомендацій щодо розроблення регіональних екологічних програм 

охорони довкілля обласними державними адміністраціями, що надійшли від 

Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України (лист від 20.04.2023 

№ 25/7-14-01/6049-23).  Голова комісії запропонував направити Методичні 

рекомендацій щодо розроблення регіональних екологічних програм охорони 

довкілля обласними державними адміністраціями, що надійшли від Міністерства 

захисту довкілля та природних ресурсів України для відповідного розгляду до 

КОВА. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 
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 1. Направити Методичні рекомендацій щодо розроблення регіональних 

екологічних програм охорони довкілля обласними державними адміністраціями, що 

надійшли від Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України для 

відповідного розгляду  

 2. Направити Методичні рекомендацій щодо розроблення регіональних 

екологічних програм охорони довкілля обласними державними адміністраціями, що 

надійшли від Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України для 

відповідного опрацювання департаменту екології та природних ресурсів КОВА. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

   20. Слухали: Про розгляд інформації та пропозицій щодо співпраці 

Регіонального офісу водних ресурсів річки Рось та Державного агентства водних 

ресурсів України. 

 

 Голова постійної комісії інформував присутніх, що на розгляд комісії надійшли 

пропозицій щодо співпраці Регіонального офісу водних ресурсів річки Рось та 

Державного агентства водних ресурсів України. 

   

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Пропозицій щодо співпраці Регіонального офісу водних ресурсів річки Рось 

та Державного агентства водних ресурсів України взяти до відома. 

 2. Направити Пропозицій щодо співпраці Регіонального офісу водних ресурсів 

річки Рось та Державного агентства водних ресурсів України, в порядку 

інформування, Ковтуну В. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

 21. Слухали: Про розгляд звернення депутата Київської обласної ради VIII 

скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо виділення коштів на проведення 

відновлювальних робіт на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали 

руйнувань внаслідок воєнної агресії. 

 

 Голова постійної комісії інформував про те, що до постійної комісії та 

Київської обласної ради надійшло звернення депутата Київської обласної ради VIII 
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скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо необхідності виділення коштів на проведення 

відновлювальних робіт на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали 

руйнувань внаслідок воєнної агресії.  

 Виступив депутат Київської обласної ради VIII скликання                

Мепарішвілі Х.Н., інформував про те, що внаслідок російської воєнної агресії були 

зруйновані водогосподарські об’єкти, що мають важливе значення для 

територіальної громади Київщини, тому, виникла необхідність у проведенні 

відновлювальних робіт. Потрібно звернутися до Київської обласної військової 

адміністрації, щоб спільними зусиллями визначити перелік об’єктів, включити їх у 

заходи відповідної обласної цільової програми та винайти кошти для їх фактичного 

відновлення.  

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Підтримати звернення депутата Київської обласної ради VIII скликання 

Мепарішвілі Х.Н. щодо виділення коштів на проведення відновлювальних робіт на 

державних водогосподарських об’єктах, які зазнали руйнувань внаслідок воєнної 

агресії російської федерації. 

 2. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної ради 

VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо виділення коштів на проведення 

відновлювальних робіт на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали 

руйнувань внаслідок воєнної агресії російської агресії до Київської обласної 

військової адміністрації для відповідного розгляду. 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

 22. Слухали: Про розгляд питання щодо надання ТОВ Броварське 

універсальне товариство мисливців і рибалок у користування мисливських угідь 

(Броварський район). 

 

 Виступив голова постійної комісії, інформував про те, що на розгляд комісії 

надійшло питання щодо надання ТОВ Броварське універсальне товариство 

мисливців і рибалок у користування мисливських угідь (Броварський район) на 20 

років, згідно поданого заявниками опису меж, загальною площею 4247,3 га. 

 Юридичним управління надано юридичний висновок. 

 Пропонується надати у користування Товариству з обмеженою 

відповідальністю «Броварське універсальне товариство мисливців і рибалок» на 

території Київської області» (код ЄДРПОУ 43444677) мисливські угіддя, що 
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знаходяться на території Броварського району Київської області загальною площею  

4 247,3 га строком на 20 років та в межах згідно з додатком, що додається. 

Товариству з обмеженою відповідальністю «Броварське універсальне товариство 

мисливців і рибалок» забезпечити, у наданих в користування мисливських угіддях, 

проведення необхідних заходів, передбачених Законом України «Про мисливське 

господарство та полювання». Центральному міжрегіональному управлінню лісового 

та мисливського господарства необхідно укласти, в установленому порядку, з 

Товариством з обмеженою відповідальністю «Броварське універсальне товариство 

мисливців і рибалок» договір про умови ведення мисливського господарства в 

мисливських угіддях, що надані йому в користування та забезпечити контроль за 

проведенням у наданих в користування угіддях усіх необхідних заходів, 

передбачених Законом України «Про мисливське господарство та полювання». 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

 1. Погодити надання у користування мисливських угідь ТОВ Броварське 

універсальне товариство мисливців і рибалок у користування мисливських угідь 

(Броварський район), на 20 років (відповідно до опису меж), загальною площею 

4247,3 га. 

 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

закріплення за ТОВ «Броварське універсальне товариство мисливців і рибалок» у 

користування мисливських угідь на території Київської області» в проєкт порядку 

денного сесії Київської обласної ради. 

 3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради 

проєкт рішення Київської обласної ради «Про закріплення за ТОВ «Броварське 

універсальне товариство мисливців і рибалок» у користування на території 

Київської області». 

 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

 

Голова постійної комісії                                                                 Роман ТИТИКАЛО 

 

 

 

Секретар  постійної  комісії                                                                   Юрій САВЧУК 


